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Referat til skolebestyrelsesmødet mandag d. 30/9 24 17:00-19:45 

Afbud senest torsdag26/9 d. i aulakalenderen.  

Afbud fra Channie, Lasse  

 

 

Punkt 17:30 (5 min) 
V:Mikkel 

Overskrift Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde 

Orientering/drøftelse/beslutning Godkendelse 

Uddybning /bilag  

Referat Referatet blev godkendt 

 

Punkt 17.35 (30 min) 

Overskrift Nyt fra  

• Elevråd (10 min) 

• Skole /HH, AH (5 min) 

• SFO/ MM (5 min) 

• Nyt fra formand (5 min) 

• Nyt fra medarbejderrepræsentanter (5 min) 
 

Orientering/drøftelse/beslutning Orientering  

Uddybning /bilag  

Referat Elevråd: Elevrådet har konstitueret sig samt fundet deltagere 
til forskellige udvalg. 
Der har været udfyldt skemaer om god undervisning, som 
Undervisningsministeren har bedt alle skoleelever om. 
Eleverne er kommet med mange forskellige bud, som alle 
bliver indsendt til Undervisningsministeriet.  
Elevrådet har været med til at komme med idéer og inputs til 
nye redskaber til mellemtrinnets legeplads.  
 
Skole: ved skolens seneste budgetopfølgning har det vist sig, 
at vi har været forud for besparelserne og derved har vi et 
beløb, vi kan bruge til at opgradere mellemtrinnets legeplads 
med dette efterår (se punkt om budget).  
Der er blevet søgt penge ved Michael Jensens Fond, og der er 
blevet bevilliget 34.000,- kr. til ”udstillingsrammer”, som gør 
det nemmere at lave udstillinger af elevernes produkter.  
Der er en proces i gang omkring Makerspace kommunalt – 
både i fht. uddannelse af nogle medarbejdere (fra både 
skole, SFO og ledelse) samt 4 elever (tech-agenter), men der 
bliver også indkøbt ”grej” for nogle penge fra Willum 

Spisning Giv besked, hvis du ikke spiser 
med 

Tid: 17:00-
17:30 

 



2 

 

Fonden. Idéen er at det skal være med til at understøtte en 
kreativ kultur (makke-kultur) i skole og sfo.   
Skolens Venner er nu i gang. Vi har fået 4 skolevenner i gang, 
og der er endnu én på vej. De 4 første er tidligere 
medarbejdere på skolen. Ved opstartsmøderne deltager én 
fra Foreningen Skolens Venner, som står for alt det formelle.  
 
SFO. 
Fakta: 208 børn indmeldt (131 i sfo 1, 77 i sfo 2). Der er 
blevet ansat en ekstra pædagogmedhjælper på 0. årgang + 
en fast tilkaldevikar, som skal dække barselsvikariater og en 
orlov det næste halve år. 
Forældremøder afholdt sammen med skolen, med deltagelse 
af primærpædagoger på alle årgange.  
Organisering: Der justeres fortsat på den daglige bemanding 
og opgaver, med fokus på den bedst mulige positionering, 
udnyttelse af ressourcer og glidende overgange mellem de 
forskellige rutiner i hverdagen. Ex. opstart af hal-aktiviteter, 
opsyn med udeområde, støtte til børn i udsatte positioner. 
Pædagogisk udvikling: vi arbejder på en ny rammesætning af 
forældresamtalerne, med fokus på gensidighed i barn-
voksenrelationer og inddragelse af barnets stemme. Det vil 
blive gjort på en måde, hvor forældrene booker én tid og 
hvor samtalen med sfo-medarbejderne ligger i umiddelbar 
forlængelse af skole-hjemsamtalen. Det er en ny måde, som 
bliver forsøgt efter Skolebestyrelsens feedback sidste år. 
 
Formanden: 
Mikkel og Channie var til et møde på rådhuset. Der var oplæg 
fra en psykolog omkring overgange. Det var positivt at 
opleve, at flere af de ting, der blev trukket frem, allerede 
gøres på Tjørring skole. Der blev informeret om Budget, hvor 
der blev sagt, at der ikke vil være de store ændringer. 
Der blev talt om en model fra Lillehammer, hvor man har 
gode erfaringer med at inkludere mange elever i det almene 
tilbud. Også her var det tydeligt at Tjørring skole benytter 
mange af de anbefalede pædagogiske værktøjer. 
Der arbejdes forsat på, at der skal være et lokalt netværk i 
området.   
 
Medarbejderrepræsentant:  
På samme måde som eleverne er også lærerne blevet spurgt 
til, hvordan man ser fremtidens skole og god undervisning.  
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Lærergruppen er i store træk enige om, at der er for mange 
målsætninger nu, men at mål generelt også er med til at 
skabe en rød tråd igennem skoleforløbet.  
Praksisnær undervisning/praksisfaglighed fremhæves af alle 
som god undervisning og noget, man gerne vil arbejde mere 
med. Lærernes udsagn sendes ind til 
Undervisningsministeriet til brug ved arbejdet med 
Fagfornyelsen – de nye mål.  
Ledelsen og skolens PLC (vejlederne) har været til ”Sammen 
om skolen”-konference på Lindbjergskolen, hvor der bl.a. var 
et oplæg fra Skolechefen i Lillehammer, Svend Brinkmann 
samt mange spændende mindre oplæg.     
Motionsdagen fredag d. 11/10 er lige om hjørnet. I år har 
udvalget planlagt et post-løb, hvor børnene er inddelt i 
blandede hold, som skal rundt og prøve forskellige 
konkurrencer/dyste. Holdene kan både få points for at vinde 
konkurrencen men også deres fremtoning/teamwork giver 
points.  
 

 

Punkt 18:05 (30 min) 
V:Anita og Henriette 

Overskrift Praksisfaglighed 

Orientering/drøftelse/beslutning Orientering, Drøftelse 

Uddybning /bilag Lærerne har fået et oplæg om praksisfaglighed. Dette 
introduceres til jer i en kortere version. 
Anita og Henriette vil pege spor ud – som for os er vigtige 
elementer ift. læring og trivsel i skolen.  
Elevrådet deltager i dette punkt 
 

Referat Anita og Henriette har holdt et oplæg om Praksisfaglighed på 
et personalemøde i skolen. På Skolebestyrelsesmødet blev 
dele af oplægget præsenteret. I oplægget forsøgte ledelsen 
at gøre det tydeligt, at de meget gerne ser, at der bruges tid 
og kræfter på Praksisfaglig undervisning, da der er store 
gevinster både fagligt og i fht. motivation og trivsel.  
Praksisfaglighed kan være en måde at komme tættere på de 
tanker både elever og medarbejdere har om, hvad god og 
motiverende undervisning er.  
I den kommende tid bliver praksisfaglighed et punkt til 
drøftelse på Fagforum i dansk og matematik, der kommer 
desuden endnu et temamøde for lærerne i december. 
Praksisfagligheden bliver en del af drøftelsen, når der skal 
arbejdes med den nye Timefordelingsplan i 
personalegruppen og Skolebestyrelsen.  
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Punkt Tid:   18:35 (10 min) 
V: Mikkel 

Overskrift Genbesøg i forretningsordenen. Afklaring af valgperiode 
bestyrelsesformand og næstformand 

Orientering/drøftelse/beslutning Drøftelse, beslutning 

Uddybning /bilag Drøftelse: Bestyrelsesformand og næstformand vælges for 
en periode af to år. 
 

Referat Det besluttes, at lade formand og næstformand vælge for en 
periode af to år, da det vil give for meget uro, hvis de skal 
vælges hvert år. Dette tilføjes til forretningsordenen.  
Der ønskes desuden, at det bliver tilføjet, at suppleanterne 
vælges for 2 år ad gangen.  
 

 

 

 

Punkt Tid   18:45 (15 min) 
V: Henriette 

Overskrift Principper for fællesarrangementer 

Orientering/drøftelse/beslutning Drøftelse, beslutning 

Uddybning /bilag Læs og kommenter vedhæftede princip. 
Skal vi beholde princippet? 
Skal der fjernes eller tilføjes noget? 
Bilag vedlægges 
 

Referat Lærerne har på et personalemøde kommenteret på 
princippet ved seneste PR-møde, hvor de kom med nogle 
forslag til justeringer af formuleringerne.  
Det blev drøftet, hvordan man kan gøre det tydeligere, hvad 
der forventes af forældrene i fht. at støtte op om 
fællesskaberne – at det er et gensidigt samarbejde 
Det aftales, at Henriette og Morten giver et bud på en 
formulering om det gensidige samarbejde, som kommer med 
på næste møde.   
 

 

Punkt 19:00 (30min)  
V: Henriette  

Overskrift Budget  

Orientering/drøftelse/beslutning Orientering 

Uddybning /bilag Bilag kommer på mødet 
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Referat Skolen har gennem de seneste par år flere gange været 
beskåret ret meget økonomisk, senest ved den nye 
tildelingsmodel som har betydning fra budget 2025.  
Ledelsen har det seneste 1-2 år flere gange undladt at 
genbesætte stillinger for at undgå at skulle afskedige, og det 
har betydet, at vi er kommet lidt foran med at spare i fht. 
budget 2025 – idét vi allerede denne sommer er nede på et 
antal medarbejdere, der svarer til det, vi forventes at have 
råd til i 2025.  
Der er samtidig aktuelt nogle forskellige økonomiske 
faktorer, der går vores vej, herunder at antallet af 
ekskluderede elever ligger under det forventede. Desuden 
får skolen en del penge retur for el, fordi skolens solceller er 
kommet til at fungere. Skolen har også søgt og fået midler fra 
Forvaltningens inklusionspulje. Disse faktorer gør, at vi ikke 
har brugt lige så mange penge nu, som vi forventede ved det 
forventede budget lagt i marts 24.  
Skolerne forpligter sig til det forventede budget, og når der 
ser ud til at blive et overskud i år, er det vigtigt at få 
investeret i nogle af de ting, som vi længe har haft behov for. 
Det gælder de interaktive tavler i klasserne,  
vedligeholdelse af gulve og vægge samt opgradering af 
legepladsareal til mellemtrinnet (mht. legeplads bidrager 
SFO’en også). 
Med de forskellige projekter, som er sat i søen, forventer vi 
at komme ud med et 0 på bundlinjen.  
 
Én af faktorerne i skolens økonomi er elevtallet, og det er nu 
blevet sådan, at Tjørring Skole maksimalt må indskrive 23 
elever i hver 0. klasse. Ved det kommende skoleår går der 
flere børn i førskolegruppen i Børnehuset Stjernen, end der 
er plads til på skolen, og det forventes derfor, at der vil være 
børn som afvises.  
 

 

Punkt Tid:19:30 
V: Mikkel 

Overskrift EVT 

Orientering/drøftelse/beslutning  

Uddybning /bilag  

Referat På det netop afholdte møde med Trivselsrådsmedlemmerne 
blev der talt om nogle forhold omkring Mobilpolitik samt 
brug af sociale medier. Her blev det nævnt, at SSP kommer 
ud på skolen og holder oplæg for forældre på forskellige 
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årgange. Der blev talt om, hvordan trivselsrådene kan støtte 
dette – fx ved at skabe rum for dialog. 
Der var desuden et ønske om, at der blev lavet et indlæg til 
Trivselsrådets idémappe, hvor der står, hvad man kan låne 
skolens lokaler til og hvordan. Henriette vil se på dette. 
 
Der ønskes en genopfriskning af, hvordan det går med 
skærmpolitikken – måske skal der også uddybes mht. 
forventninger.  
Mikkel nævner, at det kunne være smart, hvis 
Skolebestyrelsen laver en plan med forskellige emner, som 
skolebestyrelsesmedlemmerne kan tage op på de forskellige 
årgange.  På samme måde vil SFO-personalet og ledelsen 
gøre.  

 

 

Dato: Foreløbige punkter til dagsorden: Gæster: 

Torsdag 15.08.24 

 kl. 17-19:45 

Konstituering 

Kommende forældremøder. 

Årshjul 

 

Mandag 30.09.24 

Kl. 17-19:45 

Møde med skolens trivselsråd 

 

 

Torsdag d.24.10.24 Tour de bestyrelsesaften. Tilmelding 29/9 via link  

Tirsdag 29.10.24 

Kl. 17-19:45 

Skoleudviklingssamtale 

Trivselsrådets værktøjskasse og retningslinjer. 

 

 

onsdag 20.11.24 

Kl. 17-19:45 

  

Torsdag 12.12.24 

kl. 17-20:00 

Med BHS   

Man 27.01.25 

kl. 17-19:45 

Budget   

tirsdag 18.02.25 

Kl. 17:00-18:30. kun os 

Kl. 18:30-20:30 fælles 

Fælles 3-skole. Tjørring Skole er vært. 

Makerspace på Nystedvej 

 

 



7 

 

Onsdag. 26.03.25 

kl. 17-19:45 

  

April 2025   

torsdag. 15.05.25 

kl. 17-19:45 

  

man. 16.06.25 

kl. 17-19:45 

Med BHS  

 

 

 Titel Revideret 

Politik Mobilpolitik 2023 

Princip  Lejrskole 2023 

Princip Elektronisk kommunikation Ved indførelse af Aula 

Princip Fællesarrangementer 2016 

Princip Klassedannelse 0.kl 2021 

Princip  Skole-hjemsamarbejdet 2022 

Princip Uddeling af informationsmateriale 

 

 

Retningslinjer Trivselsråd I gang 

   

Værktøjskasse Trivsel I gang 

Fælles med BHS.  

Politik Trafik 2023  

Princip Fælles indsats sårbare børn 2013 

Princip Grøn profil 2013 

Princip Idræt, bevægelse og kost 2013 

Princip Trivsel 2013 

Strategi Antimobbestrategi 19/21 

 


